
 
 

Bestyrelsesmøde d. 28. september 2016 

Deltagere:   Dorthe, Ove og Leo  

Afbud / fraværende:   Klavs, Jørn, Ole, Kim og Irma 

Referent:   Leo 

 

1. Godkendelse af dagsorden Ansvarlig 

Dagsorden godkendt  

2. Godkendelse af sidste referat    

Referat godkendt  

3. Informationer ”siden sidst”   

Der er blevet taget billede af skoleklasse og Kim iført redningsveste fra Trygfonden. 
Leo burde have udsendt pressemeddelelse. Det er lidt sent at sende et sommerbille-
de ud nu.  

 
 

4. Fundraising  

Udbudsprojekt og ny licitation  

Leo har kontaktet arkitekt Steen Trant, som har meddelt at han godt kan lave projek-
teringen i indeværende år. Leo følger op.  

Tids- og aktivitetsplan 

Gældende tids- og aktivitetsplan 

Nyt håndværkerudbud  i løbet af 2016 
Gennemførelse af bygningsrestaureringen forår og sommer 2017  
Restaurering af mølleværk efterår 2017 - forår 2018  
Restaurering og forskønnelse af udvendige anlæg  foråret og sommer 2018 

Torben Vejs Fonden 

Tømrermester Peter Kinly mener, at advokat Jens Rye-Anderesen administrerer flere 
fonde end Torben Vejs Fonden. Leo har snakket med advokatfirmaet, og de admini-
strerer kun Torben Vejs Fonden, og vi er velkomne til at søge igen. Ansøgningerne 
behandles i foråret, men vi må gerne indsende allerede nu.  

Leo indsender ansøgning på kr. ???  omkring indløbskanal.  

Støtte fra Realdania  

Vores ansøgning er imødekommet med kr. 1.225.000.  

Tilsagnet udløber 31. december 2017. 

Leo orienterer Realdania om stade på fundraisingen 

Støtte fra Augustinusfonden 

Vi har fået kr. 200.000 i støtte fra Augustinusfonden.  

Tilsagnet udløber 12. maj 2018, men kan der kan søges om projektforlængelse 

Ansøgning til A. P. Møller Fonden 

Jørn har kontaktet Fonden, som ikke ønsker at behandle en ny ansøgning på et min-
dre beløb. 
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Ansøgning til Sonning Fonden 

Vi har ansøgt Sonning Fonden om kr. 500.000, men har fået afslag uden nærmere 
begrundelse.  

Aage V. Jensens Fonde 

Jørn har sendt en ansøgning uden beløbsstørrelse, da det er sådan fondene gerne vil 
have det.  

Friluftsrådet 

Jørn har indsendt ansøgning på kr. 555.000 – ansøgningsfrist d. 1. november 

Simon Spies Fonden 

Jørn har ansøgt om kr. 250.000 – ansøgningsfrist d. 1. december 

Vindmøllefond 

Jeg har holdt møde med Peter Serup, By- og Landskabsforvaltningen, som desværre 
endnu ikke har ansøgt Energinet.dk om støtte fra kommunens grønne ordning (vind-
møllepulje). Rådmanden har reserveret kr. 245.000 til restaureringen af Huul Mølle. 
Peter lovede at få ansøgt nu.  

Peter Serup oplyste endvidere, at vi skulle huske, at der - sandsynligvis i løbet af 
sommeren - kommer omkring kr. 6,0 mio. fra vindmølleparken ved Nørkær Enge. Pe-
ter mente ikke det var muligt, at bruge alle midlerne lokalt, hvorfor møllen måske også 
godt kunne komme i spil. Midlerne kan ikke udbetales før møllerne er etableret, så vi 
er i hvert fald henne i 2018, men så kan det være midler til mølleværket vi søger. Pe-
ters kontakt i Landdistriktsafdelingen omkring lokale projekter i den forbindelse er i 
øvrigt Jane Tange.  

Fonden for bevarelse af gamle Aalborghuse i Aalborg Kommune 

Jørn har sendt ansøgning. Fonden har meget begrænsede midler, men lyder i øvrigt 
positiv.  

Fonden for bevarelse af gamle huse i Nibe og omegn 

Hans Henrik Henriksen er formand for fonden, og HH var ligeledes positiv indstillet på 
Borgermødet i Nibe. Fonden har meget begrænsede midler.  

Puljen til forskønnelse og udvikling af landdistriktet. 

Lisbeth Machholm har meddelt, at hvis vi fortsætter med at informere, som vi gør nu, 
så behøver vi ikke at afrapportere hvert halve år.  

Byfornyelsesmidler – statslige og kommunale 

D. 10. november 2016 godkendte By- og Landskabsudvalget kr. 300.000 fra Byforny-
elsesmidlerne til restaureringen, hvilket automatisk udløser kr. 700.000 i statslig til-
skud.  

Salling Fondene  

Leo ansøger om kr. 500.000 – ansøgningsfrist 31. marts 2017 – men afslag gives lø-
bende.  

Spar Nord 

Leo arrangerer møde med Spar Nord Nibe og Jørn med henblik på at få afdelingsdi-
rektøren Bjørn Drejer til at bane vej til den store Spar Nord Fond.   

Liste over mulige fonde 

Jørn har revideret vores fondsliste. Jørn og Leo har aftalt, hvem der gør hvad i forbin-
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delse med de fonde vi søger nu. 

Stade fundraising 

Kr. 2.900.000 + eventuelt kr. 245.000 fra den grønne ordning = kr. 3.145.000 

5. Renovering af indløbskanal  

Leo har indgået aftale med Trafik & Veje, som betaler alle udgifterne til renovering af 
indløbskanalen – kr. 145.000.  

Vi har modtaget kr. 50.000 i støtte fra AKA-puljen, og aftalen er at Møllelauget betaler 
Trafik & Veje kr. 65.000 som et slags a’conto-bidrag. Vi forsøger - 1) at skaffe midler 
hjem via fonde fx Torben Vejs Fonden - 2) Hvis der bliver penge tilbage af de kr. 
150.000 vi forlods har fået fra kommunens forskønnelsespulje. - 3) betalingen indgår 
som udgiftspost i den egentlige restaurering.  

 

6. Samarbejde  

Aalborg Fjordland 

Intet nyt 

Nibe-Vokslev Menighedsråd 

Intet nyt 

Naturstyrelsen  

Intet nyt  

Nordjyllands Historiske Museum 

Museumsinspektør Lise Andersen går på efterløn til efteråret 2016, og håber derefter 
at få tid til at hjælpe med formidlingen af møllerne ved Binderup Å.  

Formidlingen skal dog først bruges, når møllen står færdigrestaureret. Jørn tager kon-
takt til Lise nu. Lise er pt. frikøbt til formidling af Godthåbs Hammerværk.  

Diverse 

Intet nyt 
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7. Økonomi   

Egenkapital 

Møllelaugets egenkapital andrager pt. ca. kr. 156.000.  

De kr. 150.000 fra kommunen er øremærket til forregistrering af mølleværket, som 
kostede kr. 90.500. Restbeløbet på kr. 59.500 er øremærket til revision af udbudsma-
teriale, nyt udbud  og byggesagsbehandling.  

Nordjysk Smågrisesalg har sponseret kr. 25.000 til restaureringen. 

Vi skal betale Trafik og Veje kr. 65.000 i år for renovering af indløbskanal.  

Tilbage i frie midler er således kun kr. 6.500. 

Ejendomsskat   

Dorthe har ansøgt og fået fritagelse for ejendomsskat. Leo har modtaget betalt ejen-
domsskat for 2016 retur. Drejer sig om ca. kr. 540,-  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

8. Medlemsforhold  

Vi er 91 medlemmer på nuværende tidspunkt.  

Alle bestyrelsesmedlemmer anmodes forsat om, at udbrede kendskabet til foreningen 
og til at hverve medlemmer. Målsætningen er 3 nye medlemmer pr. bestyrelsesmed-
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lem pr. år.  

Leo sender anmodning ud til tidligere medlemmer om genoptagelse af medlemskab. 
2.  Gentagelse 

Leo sørger for indstik i Vokslev Bladet næste nummer 

Alle 
 
 
Leo 
 
Leo 

9. Hjemmeside - Facebook  

Leo har opdateret hjemmesiden.  

Irma og/eller Leo ændrer Facebook-side således Huul Mølle får sin egen side – ikke 
en gruppe, og således at hvert bestyrelsesmedlem får tildelt administrator-beføjelser. 
1. gentagelse  

 
 
 
 
Irma og Leo 

10. Dansk Mølledag  

Intet at bemærke 
 
 

11. Vandindvindingstilladelse  

Intet at bemærke 
 

12. Diverse arbejdsopgaver  

Leo og Kim har holdt møde med Thomas Gade, som står for landsbypedelordningen. 
Men det farligste redskab en landsbypedel tilsyneladende må håndtere er en plæne-
klipper, hvorfor vi ikke kunne få hjælp til slåning af sivbevoksning.  

Leo og Kim deltog endvidere i møde mellem Vokslev Samråd og Aalborg Kommune, 
hvor afdelingsleder fra kommunens entreprenørafdeling Hans Tophøj lovede at for-
søge at hjælpe med oprensning ved indløbskanalen. Der er dog indtil videre ikke 
kommet en tilbagemelding.  

Der monteres lys på kærnloftet.– Arbejdet udskydes til foråret, når kontingenterne er 
indbetalt, da møllelaugets frie midler kun andrager ca. kr. 6.500.   

Der laves permanent lys i det bagerste af møllen og i hullet, hvor det gamle vandhjul 
har været. – Arbejdet stilles i bero indtil foråret pga. begrænsede frie midler.   

Generalforsamling 

Generalforsamling afholdes 22. november måned. Dorthe sørger for kaffe og kage. 
Ole opfordres til at komme med øl og sodavand.   

 
  

13. Næste møde   

Næste møde afholdes d. 1. december 2016 kl. 19.00 hos Irma og Leo  
 

14.   

 
 

 
 


